



QK1865315

国家社科基金资助期刊

中外
法学

6
2018

PEKING UNIVERSITY LAW JOURNAL

改革开放四十年中国司法改革的回顾与展望

论合同漏洞及其补充

论良法善治原则在法治政府评估中的应用

权力的圣礼：宪法宣誓的意义

比例原则还是成本收益分析

互联网平台用工劳动关系认定

防卫必要限度：学说之争与逻辑辨正



〔聚 焦〕

- 改革开放四十年中国司法改革的回顾与展望 陈卫东 / 1405
- 改革开放四十年中国民事诉讼法学的发展
从研究对象与研究方法相互塑造的角度观察 傅郁林 / 1423

〔论 文〕

- 论合同漏洞及其补充 崔建远 / 1449
- 论良法善治原则在法治政府评估中的应用 江必新 程 琥 / 1473
- 权力的圣礼: 宪法宣誓的意义 陈端洪 / 1492
- 比例原则还是成本收益分析
法学方法的批判性重构 戴 昕 张永健 / 1519
- 互联网平台用工劳动关系认定 谢增毅 / 1546

〔专题: 正当防卫〕

- 防卫必要限度: 学说之争与逻辑辨正 周 详 / 1570
- 正当防卫的正当性依据及其限度 王 钢 / 1589
- 对无责任能力者进行正当防卫
兼论刑法的紧急权体系 赵雪爽 / 1614

〔评 论〕

- 行政性垄断中经营者责任缺位的反思 张晨颖 / 1636
- 公司内部监督责任体系的困境
基于对监事的再考察 蔡 伟 / 1656

Focus

- Past and Future of China's Judicial Reform in the Reform Era Chen Weidong / 1405
- Studies on Civil Procedure Law in China in the Reform Era
 Perspectives from the Interplay between Research Themes and
Methodologies Fu Yulin / 1423

Articles

- On Contract Gaps and its Alleviation Cui Jianyuan / 1449
- On the Application of Principle of Rule of Law and Good Governance in
Evaluation of Government's Legal Compliance Jiang Bixin Cheng Hu / 1473
- The Sacrament of Power: An Exposition of the Normative Meanings of
Constitutional Oath-taking in China Chen Duanhong / 1492
- The Problematics of the Proportionality Principle Dai Xin Zhang Yongjian / 1519
- Labor Relations and Legal Status of Online Platform Workers Xie Zengyi / 1546

Topic

- The Necessary Limit Of Justifiable Defense: the Theoretical and the
Logical Zhou Xiang / 1570
- The Justification and Limits of Self-defense Wang Gang / 1589
- Self-defense Against Criminal Incapability Right System for Emergency Situation in
Criminal Law Zhao Xueshuang / 1614

Commentary

- Reflection on the Absence of Legal Liability for Business Operators in
Administrative Monopoly Zhang Chenying / 1636
- The Problems of Monitoring Responsibilities inside Corporations
 A Re-examination of Supervisors Cai Wei / 1656

中外法学

— 双月刊 —

第30卷 | 2018年 | 第6期 (总第180期)

主管单位 中华人民共和国教育部

主办单位 北京大学

编辑出版 《中外法学》编辑部

总发行处 北京邮电局

订 阅 处 全国各地邮局



ISSN 1002-4875 | 本刊代号2—204 |
CN 11-2447/D | 定价：20.00元